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Verslag van den Conservator Herbarii en Bi-
bliothecaris, Dr. J. W. Chr.Goethart,volgens
Art. 22 der Statuten, 1898/1899

Door den Heer Dr. J. W. C. Goethart, werd als Conser-

vator Herbarii en Bibliothecaris, volgens Art. 22 der Statuten

het volgende Verslag over het Vereenigingsjaar 1898/99

uitgebracht:

M. H.

Hoezeer ik echter die hulp ook waardeer, toch hoop ik dat

voorfaan mijn eigen aandeel in de vervulling der Conservator-

plichten belangrijk grooter zal kunnen zijn.

Bij de aanvaarding van mijn tegenwoordig ambt vond ik

de collecties geheel geordend en met uitzondering van het

Herbarium van den Bosch tot één Stamherbarium

vereenigd, zoodat mijne taak zich bepaalde tot het in orde

houden van dit herbarium en het inschikken van nieuwe inzen-

dingen van grooteren en kleineren omvang. Daarnaastwerd de

revisie van het Phanerogamenherbarium door den Heer Vu y c k

Het verslag over den toestand vaii het Herbarium en de

Bibliotheek der Yereeniging, waartoe Art. 22 der Statuten

den Conservator de verplichting oplegt, kan ditmaal zeer

kort zijn.

Mijne ambtsbezigheden lieten mij niet toe veel tijd te beste-

den aan onze verzamelingen, zoodat ik het dubbel op prijs

stel dat mijn voorganger in de betrekking van Conservator,

onze tegenwoordige Voorzitter Dr. L. V u y c k mij mijn taak

bijna geheel uit handen heeft genomen.
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ijverig voortgezet, zooclat deze nu reeds tot de R u b i gevor-

derd is en voor dit gedeelte onzer Flora de noodige voorbe-

reidende bezigheden voor eene nieuwe editie van den Prodroraus

ten einde zijn gebracht.

Yan de ingekomen planten vermeld ik in de eerste plaats
de beide groote collecties, onderscheidenlijk van ons medelid

den heer H. W. G r o 11 en van den heer L. W. J. K.

Thomson te ’s Gravenhage.

Eerstgenoemde omvat het eigen herbarium van evengenoemd

verdienstelijk lid onzer Vereeniging; daar het eerst kortgele-
den werd ontvangen en ongeveer 4000 planten bevat, kon

het nog niet worden nagegaan en geinsereerd. Ik wensch

echter nu reeds te doen uitkomen dat deze ten deele ook uit

Engelsche planten bestaande collectie er keurig uitziet en

met de den heer G r o 11 kenmerkende zorg is bijeengebracht

en behandeld, zoodat door dit geschenk ons Vereenigingsher-
barium ongetwijfeld wepr aanmerkelijk in waarde gestegen is;

nadere bijzonderheden dienaangaande kunnen natuurlijk eerst

na het insereeren "worden medegedeeld.

De tweede bovengenoemde groote verzameling werd door

den l 8ten luitenant L. W. J. K. Thomson, wiens vader

haar bijeenbracht, aan ’s Rijks Herbarium geschonken en

overeenkomstig de daaromtrent gemaakte overeenkomst voor-

zooverre zij uit Nederlandsche planten bestaat aan de Neder-

landsche Botanische Yereeniging afgestaan.
Dit Herbarium bestaat uit ongeveer 600 planten, hoofdzake-

lijk in Gelderland en Noord-Brabant verzameld en is èn door

de daarin voorkomende minder algemeene planten èn vooral

ook door zijne historische waarde ongetwijfeld als eene belang-

rijke aanwinst te beschouwen, zooals reeds nader in het

Verslag van den Voorzitter werd uiteengezet.
Daar in datzelfde verslag ook de overige inzendingen uit-

voerig worden besproken volsta ik hier met een korte opsom-

ming der aanwinsten.

In de eerste plaats noem ik dan wat door de deelnemers
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aan de ten vorigen jare te Nijmegen gehouden zomervergade-

ring werd bijeengebracht. Hoewel het grootste gedeelte van

het daar bezochte terrein (Berg-en-Dal, Piasmolen) reeds

vroeger herhaaldelijk en grondig werd doorzocht, zijn er nu

toch nog verscheiden planten gevonden die voor de kennis

der flora van dat gebied van belang zijn te achten, terwijl
bovendien door enkele leden nog het botanisch minder bekende

terrein aan de Noordzijde van de Peel (Beugen, MUI, Haps,

Wanroy, Boxmeer), doorzocht werd.

De Heer V u y c k stond de bij gelegenheid der botanische

universiteitsexcursie’s verzamelde planten aan het Yereenigings-
herbarium af, waardoor weer talrijke nieuwe groeiplaatsen
bekend en in ons Herbarium geboekstaafd werden.

Bovendien leverde onze Voorzitter nog verschülende bijdra-

gen voor het Herbarium, verzameld op kleinere of grootere

uitstapjes door hem alleen of met anderen ondernomen.

Afzonderlijke vermelding verdient van deze tochten eene in

het voorjaar naar Zuidoostelijk Limburg ondernomen excursie

omdat daarbij een betrekkelijk weinig bekend gebied werd

doorkruisd en bovendien verscheiden zeldzamere planten, vooral

ook Orchideae werden verzameld.

Zooals telken jare bracht de heer H, J. Kok Anker-

smit ook ditmaal tal van belangrijke vertegenwoordigers der

vaderlandsche Flora uit verschillende deelen des lands bijeen

en daaronder ook weer eene reeks van vreemdelingen waarvan

nog nader moet blijken welke het burgerrecht zullen weten

te verwerven.

De heer W. W. Schipper gin£ voort met het onder-

zoeken van het gebied in zijne omgeving en zond als resul-

taat daarvan een aantal planten uit Winschoten, Schiermon-

nikoog, Rottum, Ter-Apel enz., terwijl de heer D. L a k o

zijne stelselmatige onderzoeking van Overijsel voortzette en

vooral uit het Oostelijk deel der provincie materiaal bij-

eenbracht.

Mejuffrouw A. Ogterop zond Zeeuwsche en Noord-Bra-
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bantsche planten in, waaronder ook een aantal deels nieuwe

adventiefplanten van het bekende terrein te Middelburg.
De heer L. Posthumus zette de studie van de flora van

Dordrecht voort en de heeren A, J. M. Garjeanneen

L. B i e t e r doorzochten met goed gevolg de omstreken van

Yenlo.

Van den heer Goethart werd eindelijk behalve eenige
in verschillende deelen des lands bijeengebrachte planten, nog

eene verzameling uit de omstreken van Weerd ontvangen

waaruit blijkt dat dit gebied rijk is aan minder algemeene

moerasplanten.

Kleinere doch daarom dikwerf niet minder belangrijke inzen-

dingen werden ontvangen van de heeren Th. H. A. J. Abe-

leven, P. W. v. Eeden, M. Greshoff, E. Heiman s,

H. W. H e i n s i u s, H. H e u k e 1 s, J a c. P. T h ij s s e en

G. v. Vloten.

Eene afzonderlijke vermelding verdient in dit verslag de

zending der planten die de heer H. Heukels ontving, ten-

gevolge van zijne oproeping in verschillende bladen, welke

inzending in het verslag van den Voorzitter wordt besproken

Van belangstellenden in het streven onzer Vereeniging, niet-

leden mochten wij, behalve de gecombineerde inzending van

den heer Heukels nog ontvangen:

eene collectie planten uit de omstreken van Nijmegen bijeen-

gebracht door den heer W. M. Doet er s van Leeuwen,

eene uit den Achterhoek en van het Pothoofd door den heer

J. R. K a t z en eene van de buitenplaats Groenhovenbij Leiden

door den heer F. J. Struykenkamp;

bovendien nog kleinere inzendingen van de heeren W. C.

v. E m b d e n, A. J. G o u k a J r., J. v. d. K o o g h, P. J. S.

Cramer, H. W. P e t e r i, F. D. J. R i s c h, D r. L. H.

Siertsema, L. E. Steenhuizen, Th. Weevers en

P. Westerhof.

Het Vereenigingsherbarium is derhalve in het afgeloopen

jaar met talrijke planten verrijkt en daardoor weder een stapje
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nader gekomen tot het ideaal van te zijn een overzicht en

getrouwe afspiegeling van het heden en verleden onzer vader-

landsche Flora.

Hoewel ik, evenals mijn voorganger het verslag over de

boekerij eerst in de Wintervergadering wensch uit te brengen,
kan ik niet nalaten reeds nu mededeeling te doen van twee

gewichtige gebeurtenissen en wel in de eerste plaats van het

ontvangen van eene belangrijke schenking van werken vooral

betrekking hebbende op de systematiek der Cryptoga-

m e n, uit de nalatenschap van wijlen Prof. W. F. R. S u-

r i n g a r, en in de tweede plaats van het besluit van den heer

H. W. G r o 11 om zijne belangrijke bibliotheek aan onze Yer-

eeniging te vermaken.

Terwijl over de wijze van inrichting en behandeling van

het Herbarium in het afgeloopen jaar niets bijzonders valt

mede te deelen, heeft de Bibliotheek eene groote verandering

ondergaan, die naar ik hoop eene verbetering zal blijken te

zijn.

De geheele gecombineerde boekerij n.1. van de Nederland-

sche Botanische Yereeniging en van ’s Rijks Herbarium werd

in het begin van dit jaar overgebracht naar de ruimere en

met galerijen voorziene beneden-voorkamer, zoodat de boek-

werken beter kannen worden geborgen en het raadplegen

ervan vergemakkelijkt wordt, terwijl de lokaliteit in alle op-

zichten aantrekkelijker is dan het kale zoldervertrek waar tot

dusverre de bibliotheek gehuisvest was.

Hierna bracht de Conservator Herbarii de wenschelijkheid

ter sprake, om de thans nog grootendeels losliggende planten

van het Yereenigings-Herbarium op te hechten. Hij wenschte

echter het oordeel der Vergadering te kennen, daar dit een

vrij kostbaar werk is.

De Voorzitter lichtte de noodzakelijkheid van het ophechten

nog nader toe, en vermeldde dat de planten, die waren inge-

komen, nadat door Dr. J. G. Boerlage het Herbarium was
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in orde gebracht, in hoeveelheid verre liet opgehechte mate-

riaal overtroffen.

In het algemeen waren de leden van de wenschelijkheid

van den voorgestelden maatregel overtuigd en werd de Con-

servator gemachtigd, zooveel mogelijk in die richting werk-

zaam te blijven.

Volgens Art. 17 der Statuten, werd bij afwezigheid van

den Penningmeester, de rekening en verantwoording van het

Yereenigingsjaar 1898/99 nagezien door de Heeren H. Heukels

en L. R i e t e r. Na de rekening met de overgelegde beschei-

den vergeleken en in orde bevondente hebben, werd zij tot ont-

lasting van den Penningmeester doorbeide Heerenonderteekend.

De Heer Schipper bracht het reeds zoo herhaaldemalen

besproken voorstel ter tafel, om den datum waarop de Zomer-

vergadering gehouden wordt, te veranderen, daar bij de tegen-

woordige regeling, nu de vergadering ieder jaar omstreeks

25 Augustus gehouden wordt, een aantal leden door hunne

beroepsbezigheden verhinderd werden, de vergaderingen bij

te wonen. Bovendien wenschte hij, dat bij het vaststellen van

den datum voortaan rekening gehouden werd met de goedkoope

reisgelegenheden, vooral van vacantiekaarten. Ook meende de

Heer Schipper dat voor de Wintervergaderingen geen

gelukkig tijdstip gekozen was en dringt aan op wijziging;

hij zoude de Paaschvacantie een geschikt tijdstip vinden.

Uit de nu volgende gedachtenwisseling bleek, dat de be-

zwaren van den Heer Schipper door de leden wel als

juist erkend werden, doch dat geheel overeenkomstige bezwa-

ren voor andere groepen van leden golden, wanneer een ander

tijdstip voor het houden der vergaderingen werd gekozen.

Hoewel de Voorzitter de Wintervergaderingen op het

thans gebruikelijke tijdstip wenschte te behouden, gaf hij

gaarne toe dat daaraan voor H.H. leeraren groote bezwaren

verbonden waren. Wat betreft het rekening houden met goed-
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koope reisgelegenheden, beloofde de Voorzitter, dat op

dit punt door het Bestuur zou gelet worden. Aangezien het

echter onmogelijk is, een zoodanig tijdstip voor het houden

der Zomervergaderingen te vinden, dat alle groepen van leden

in de gelegenheid zouden zijn die Vergaderingen te bezoeken,
stelde de Voorzitter voor de Zomervergaderingen in de opeen-

volgende jaren op verschillende tijdstippen te houden en daar-

voor te kiezen het begin ,
midden en einde van de groote

vacantie, vallende tusschen half Juli tot uit. Augustus, waar-

door althans eenigermate aan de geopperde bezwaren zou

worden te gemoet gekomen.

Dit voorstel werd aangenomen.


